
  

Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2007-11-15, § 14 

 
 Tid: 15 november 2007 kl 16.00 – 16.20 
   
 Plats: Bråvallasalen, Stadshuset 
   
 Justerat: 15 november 2007 
  

 
Joakim Larsson Mirja Räihä Järvinen 

  
Närvarande:  

 
Ledamöter 

 Joakim Larsson (m), ordförande  
Mirja Räihä Järvinen (s), vice ordförande  
 
Jan Tigerström (m)  
Kerstin Gustavsson (m)  
Helena Bonnier (m)  
Sören Swärd (m)  
Gulan Avci (fp)  
Mustafa Tümtürk (s)  
Jari Visshed (s)  
Ann-Margarethe Livh (v)  
Emilia Hagberg (mp)  

 
Ersättare 

 Göran Kindvall (m) tjänstgörande  
Sebastian Carlsson (m)  
Anders Alvebäck (m)  
Per Hallberg (m)  
Claes Fleming (fp)  
Christer Mellstrand (c)  
Kenneth Nilsson (s) tjänstgörande 
Margareta Malm (s)  
Bo Holmberg (s)  
Lotten von Hoffsten (v)  
Torkel Tigerschiöld (mp)  

 
Tjänstemän 

 Exploateringsdirektör Krister Schultz och nämndsekreteraren Åse Geschwind. 
Vidare tjänstemännen vid kontoret Stefan Eriksson, Lars Fränne, Ann-Charlotte 
Nilsson, Gunnar Jensen, Petra Nieto, Eva Olsson och Åsa Wigfeldt samt 
borgarrådssekreteraren Thomas Andersson och biträdande borgarrådssekreteraren 
Thord Swedenhammar från roteln. 

 



  

 § 14 
Avtal om nyttjande av tunnlar mellan Stockholms kommun och AB Fortum 
Värme samägt med Stockholm stad 
Dnr E2007-620-01997 
Protokollsutdrag 
 
Exploateringskontoret samt trafikkontoret hade den 30 oktober 2007 avgivit 
gemensamt tjänsteutlåtande i rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I 
tjänsteutlåtandet föreslogs – vad avser exploateringsnämnden - enligt följande: 
 
1. Exploateringsnämnden godkänner för sin del § 16 och 17 i Avtal om nyttjande av 
 tunnlar. 
2. Nämnden föreslår kommunfullmäktige att godkänna Avtal om  nyttjande av 
 tunnlar, senast 2007-12-31. 
3. Nämnden förklarar beslutet omedelbart justerat. 
 
Beslut 
Exploateringsnämnden beslöt enligt kontorens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Särskilt uttalande gavs av ledamoten Emilia Hagberg (mp) enligt bilaga G. 
 
 

 
 
    Vid protokollet 
    Åse Geschwind 
 
 
 
Rätt utdraget intygar: 
 
 
 
_________________________________ 



  

Tillhör § 14, bilaga G 
 
 
Exploateringsnämnden  
2007-11-15 
 
Tillhör ärende 14 
 
Avtal om nyttjande av tunnlar 
mellan Stockholms kommun och 
AB Fortum Värme samägt med 
Stockholm stad 
 
Emilia Hagberg (mp) 
Torkel Tigerschiöld (mp) 
 
 
 
 

Särskilt uttalande 
 
Den röra som förslaget till avtal försöker reda ut, är ytterligare en konsekvens av den 
tidigare borgerliga majoritetens ogenomtänkta men ideologiskt betingade beslut att sälja 
ut Birka energi till Fortum. 
Ingick till exempel själva tunnlarna i stadens energibolag när detta såldes till finska 
staten? Eller sålde man egentligen bara elledningarna som satt i tunnlarna? Vilka ska få 
nyttja tunnlarna och på vilka villkor. 
Man utredde aldrig ordentligt vad det egentligen var som man sålde eller inte. 
Fortum utnyttjar dessutom sin ställning som kommersiellt bolag i Sverige (I Finland har 
man ansvar motsvarande Vattenfall i Sverige) vid prissättning och villkorsstipulerande 
avseende nyttjandet av tunnlarna gentemot stadens egna förvaltningar och bolag, men 
ger väldigt lite igen när det är staden som ska upplåta något till Fortum, något som skett 
vid upprepade tillfällen. 
Historien med tunnlarna kommer beklagligtvis troligen att fortsätta framledes, då 
Fortum sitter med trumf på hand och vet om detta, något som tydligt framgår av texten 
på sidan 2, andra stycket ”Utgångspunkt (för de principer som avtalet bygger på) är 
härvidlag att Koncernen (Fortum) skall kunna fortsätta att bedriva och utveckla sin 
verksamhet på huvudsakligen samma sätt och på samma ekonomiska grunder som 
hittills”. 
 
 


